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PROTOKÓŁ NR XLIX 

RADY MIEJSKIEJ W BLACHOWNI 

z dnia 15 czerwca 2022 roku  

z obrad XLIX Sesji Rady Miejskiej w Blachowni, 

odbytej w Sali Konferencyjnej Ochotniczej Straży Pożarnej w Blachowni 

przy Placu Wolności nr 2 

 

Obrady rozpoczęto o godz. 15 
00

, zakończono o godz. 18 
51 

 

Sesji Przewodniczył Przewodniczący Rady Miejskiej w Blachowni Paweł Hreczański 

W sesji uczestniczyło 14 Radnych, co stanowi 93 % ustawowego składu Rady.  

 

Ponadto w obradach uczestniczyli: 

Burmistrz Blachowni – Sylwia Szymańska, 

Skarbnik Gminy – Edyta Hoppe, 

Sekretarz Gminy – Dariusz Wojciechowski, 

Radca Prawny – Agnieszka Glińska, 

Kierownik Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej – Małgorzata Patyk. 

Dyrektor Biblioteki Miejskiej – Renata Gajlewicz. 

Dyrektor Miejskiego Domu Kultury –Jolanta Kwindacz. 

Kierownik Zarządu Mieniem Komunalnym – Ludwik Madej, 

Pracownicy Urzędu Miejskiego w Blachowni 

Załączniki: 

1. Lista obecności radnych. 

2. Lista obecności osób zaproszonych.  

3. Opinie Komisji. 

4. Uchwała Nr 277/XLIX//2022 w sprawie udzielenia Burmistrzowi Blachowni wotum 

zaufania. 

5. Uchwała Nr 278/XLIX//2022 w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego 

wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy za 2021 rok. 

6. Uchwała Nr 279/XLIX//2022 w sprawie udzielenia Burmistrzowi Blachowni 

absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2021 rok. 

7. Uchwała Nr 280/XLIX//2022 w sprawie zmian w budżecie Gminy Blachownia na rok 

2022. 

8. Uchwała Nr 281/XLIX//2022 w sprawie zmian w budżecie Gminy Blachownia na rok 

2022. 

9. Uchwała Nr 282/XLIX//2022 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

na rok 2022. 

10. Uchwała Nr 4200/VI/70/2022 Regionalnej Izby Obrachunkowej w Katowicach. 

11. Wniosek i Opina Komisji Rewizyjnej. 

12. Uchwała Nr 4200/VI/102/2022 VI Regionalnej Izby Obrachunkowej w Katowicach. 

13. Protokół Komisji Uchwał i Wniosków. 

 

Porządek obrad 

1. Otwarcie obrad sesji i stwierdzenie jej prawomocności.  

2. Przyjęcie proponowanego porządku obrad. 
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3. Usprawiedliwienie nieobecności radnych. 

4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

5. Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków. 

6. Przedstawienie raportu o stanie Gminy Blachownia za rok 2021. 

6.1  Debata nad Raportem o stanie Gminy Blachownia za rok 2021. 

6.2  Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi Blachowni wotum zaufania. 

7. Przedstawienie sprawozdań i informacji towarzyszących udzieleniu absolutorium 

Burmistrzowi Blachowni za 2021 rok: 

7.1  Sprawozdanie Burmistrza Blachowni z wykonania budżetu wraz z informacją 

o stanie mienia komunalnego i sprawozdaniem finansowym. 

7.2  Przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Katowicach 

o przedłożonym przez Burmistrza Blachowni sprawozdaniu z wykonania budżetu.  

7.3  Przedstawienie wniosku i opinii Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia 

Burmistrzowi Blachowni absolutorium za rok 2021. 

7.4  Przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Katowicach o wniosku 

Komisji Rewizyjnej. 

7.5  Przedstawienie opinii Komisji Budżetu, Infrastruktury, Gospodarki Komunalnej, 

Ochrony Środowiska i Rolnictwa oraz Komisji Polityki Społecznej, Zdrowia, 

Oświaty, Kultury i Sportu, Promocji Gminy i Integracji Europejskiej. 

7.6  Dyskusja w sprawie sprawozdania finansowego i sprawozdania z wykonania 

budżetu za rok 2021. 

7.7  Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego 

wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy za 2021 rok. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi Blachowni absolutorium 

z tytułu wykonania budżetu za 2021 rok. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Blachownia na rok 2022 – 

dotyczy zmiany uchwały nr 266/XLVI/2022. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Blachownia na rok 2022. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Blachownia na rok 2022 

12. Wolne wnioski. 

13. Zamknięcie obrad Sesji Rady Miejskiej w Blachowni.  

Streszczenie przebiegu obrad 

Ad. 1. 

Otwarcie obrad sesji i stwierdzenie jej prawomocności.    

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Paweł Hreczański otwierając obrady XLIX Sesji 

przywitał radnych i wszystkich przybyłych gości. 

Stwierdził, że w sesji uczestniczy 14 radnych, co stanowi kworum niezbędne do prowadzenia 

obrad sesji Rady Miejskiej w Blachowni, umożliwia przeprowadzenie ważnych wyborów 

oraz podejmowanie prawomocnych uchwał. 

 

Ad. 2. 

Przyjęcie proponowanego porządku obrad. 

Ad. 2.1. 

Burmistrz Blachowni Sylwia Szymańska złożyła wniosek o wprowadzenie do porządku obrad 

punktu „Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Blachownia na rok 2022 – 

dotyczy zmiany uchwały nr 266/XLVI/2022”. 
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głosowanie Wniosek Burmistrza Blachowni o wprowadzenie do porządku obrad 

punktu "Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy 

Blachownia na rok 2022" 

jednostka Rada Miejska w Blachowni 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 15 czerwca 2022 r. czas 15:03:18 - 15:03:31 

typ głosowanie jawne imienne większość bezwzględna 

Podsumowanie wniosek został przyjęty jednogłośnie. 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 14 100 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 14 93.33 % 

WSTRZYMAŁO 

SIĘ 

0 0 % nieoddanych 

głosów 

1 6.67 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Bagmat Barbara ZA 

2 Bernat Małgorzata ZA 

3 Borek Tadeusz ZA 

4 Borycka Katarzyna ZA 

5 Czech Tomasz ZA 

6 Czerwik Krzysztof ZA 

7 Gajzner Ewelina ZA 

8 Hreczański Paweł ZA 

9 Kolman Renata ZA 

10 Kułakowski Marek ZA 

11 Rećko Tomasz ZA 

12 Rogut Jacek nieobecny 

13 Szczepaniak Sebastian ZA 
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14 Szkurłat Jerzy ZA 

15 Wącław Dariusz ZA 

Ad. 2.2. 
Burmistrz Blachowni Sylwia Szymańska złożyła wniosek o wprowadzenie 

do porządku obrad punktu "Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy 

Blachownia na rok 2022". 

głosowanie Wniosek Burmistrza Blachowni o wprowadzenie do porzadku obrad 

punktu "Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy 

Blachownia na rok 2022". 

jednostka Rada Miejska w Blachowni 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 15 czerwca 2022 r. czas 15:03:50 - 15:04:04 

typ głosowanie jawne imienne większość bezwzględna 

Podsumowanie wniosek został przyjęty jednogłośnie. 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 14 100 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 14 93.33 % 

WSTRZYMAŁO 

SIĘ 

0 0 % nieoddanych 

głosów 

1 6.67 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Bagmat Barbara ZA 

2 Bernat Małgorzata ZA 

3 Borek Tadeusz ZA 

4 Borycka Katarzyna ZA 

5 Czech Tomasz ZA 

6 Czerwik Krzysztof ZA 

7 Gajzner Ewelina ZA 

8 Hreczański Paweł ZA 

9 Kolman Renata ZA 
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10 Kułakowski Marek ZA 

11 Rećko Tomasz ZA 

12 Rogut Jacek nieobecny 

13 Szczepaniak Sebastian ZA 

14 Szkurłat Jerzy ZA 

15 Wącław Dariusz ZA 

Ad. 2.3. 

Burmistrza Blachowni Sylwia Szymańska wnioskowała o wprowadzenie do porządku 

obrad punktu "Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Blachownia na rok 2022". 

głosowanie Wniosek Burmistrza Blachowni o wprowadzenie do porządku obrad 

punktu "Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Blachownia na rok 2022". 

jednostka Rada Miejska w Blachowni 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 15 czerwca 2022 r. czas 15:04:22 - 15:04:35 

typ głosowanie jawne imienne większość bezwzględna 

Podsumowanie wniosek został przyjęty jednogłośnie. 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 14 100 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 14 93.33 % 

WSTRZYMAŁO 

SIĘ 

0 0 % nieoddanych 

głosów 

1 6.67 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Bagmat Barbara ZA 

2 Bernat Małgorzata ZA 

3 Borek Tadeusz ZA 

4 Borycka Katarzyna ZA 
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5 Czech Tomasz ZA 

6 Czerwik Krzysztof ZA 

7 Gajzner Ewelina ZA 

8 Hreczański Paweł ZA 

9 Kolman Renata ZA 

10 Kułakowski Marek ZA 

11 Rećko Tomasz ZA 

12 Rogut Jacek nieobecny 

13 Szczepaniak Sebastian ZA 

14 Szkurłat Jerzy ZA 

15 Wącław Dariusz ZA 

Ad. 2.4. 

Przewodniczący Rady Paweł Hreczański przedstawił zmieniony porządku obrad. 

głosowanie Przyjęcie zmienionego proponowanego porządku obrad. 

jednostka Rada Miejska w Blachowni 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 15 czerwca 2022 r. czas 15:08:03 - 15:08:16 

typ głosowanie jawne imienne większość bezwzględna 

Podsumowanie zmieniony porządku obrad został przyjęty jednogłośnie. 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 14 100 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 14 93.33 % 

WSTRZYMAŁO 

SIĘ 

0 0 % nieoddanych 

głosów 

1 6.67 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Bagmat Barbara ZA 
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2 Bernat Małgorzata ZA 

3 Borek Tadeusz ZA 

4 Borycka Katarzyna ZA 

5 Czech Tomasz ZA 

6 Czerwik Krzysztof ZA 

7 Gajzner Ewelina ZA 

8 Hreczański Paweł ZA 

9 Kolman Renata ZA 

10 Kułakowski Marek ZA 

11 Rećko Tomasz ZA 

12 Rogut Jacek nieobecny 

13 Szczepaniak Sebastian ZA 

14 Szkurłat Jerzy ZA 

15 Wącław Dariusz ZA 

Ad. 3. 

Usprawiedliwienie nieobecności radnych. 

 

Ad. 3. 1. 

Usprawiedliwienie nieobecności na dzisiejszej sesji Radnego Jacka Roguta. 

głosowanie Usprawiedliwienie nieobecności na dzisiejszej sesji Radnego Jacka 

Roguta. 

jednostka Rada Miejska w Blachowni 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 15 czerwca 2022 r. czas 15:08:47 - 15:08:58 

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła 

Podsumowanie usprawiedliwienie zostało przyjęte jednogłośnie. 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 14 100 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 14 93.33 % 
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WSTRZYMAŁO 

SIĘ 

0 0 % nieoddanych 

głosów 

1 6.67 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Bagmat Barbara ZA 

2 Bernat Małgorzata ZA 

3 Borek Tadeusz ZA 

4 Borycka Katarzyna ZA 

5 Czech Tomasz ZA 

6 Czerwik Krzysztof ZA 

7 Gajzner Ewelina ZA 

8 Hreczański Paweł ZA 

9 Kolman Renata ZA 

10 Kułakowski Marek ZA 

11 Rećko Tomasz ZA 

12 Rogut Jacek nieobecny 

13 Szczepaniak Sebastian ZA 

14 Szkurłat Jerzy ZA 

15 Wącław Dariusz ZA 

 

Ad. 3. 2. 

Usprawiedliwienie nieobecności na posiedzeniu Komisji Komisja Budżetu, Infrastruktury, 

Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska i Rolnictwa w dniu 13 czerwca 2022 roku 

Radnego Jacka Roguta. 

 

głosowanie Usprawiedliwienie nieobecności na posiedzeniu Komisji Budżetu w 

dniu 13 czerwca 2022 roku Radnego Jacka Roguta. 

jednostka Rada Miejska w Blachowni 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 15 czerwca 2022 r. czas 15:09:37 - 15:09:46 
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typ głosowanie jawne imienne większość zwykła 

Podsumowanie usprawiedliwienie zostało przyjęte jednogłośnie. 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 14 100 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 14 93.33 % 

WSTRZYMAŁO 

SIĘ 

0 0 % nieoddanych 

głosów 

1 6.67 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Bagmat Barbara ZA 

2 Bernat Małgorzata ZA 

3 Borek Tadeusz ZA 

4 Borycka Katarzyna ZA 

5 Czech Tomasz ZA 

6 Czerwik Krzysztof ZA 

7 Gajzner Ewelina ZA 

8 Hreczański Paweł ZA 

9 Kolman Renata ZA 

10 Kułakowski Marek ZA 

11 Rećko Tomasz ZA 

12 Rogut Jacek nieobecny 

13 Szczepaniak Sebastian ZA 

14 Szkurłat Jerzy ZA 

15 Wącław Dariusz ZA 

 

Ad. 3.3. 

Usprawiedliwienie nieobecności na posiedzeniu Komisji Komisja Budżetu, Infrastruktury, 

Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska i Rolnictwa w dniu 15 czerwca 2022 roku 

Radnego Jacka Roguta. 

głosowanie Usprawiedliwienie nieobecności na posiedzeniu Komisji Budżetu w 
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dniu 15 czerwca 2022 roku Radnego Jacka Roguta. 

jednostka Rada Miejska w Blachowni 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 15 czerwca 2022 r. czas 15:10:01 - 15:10:17 

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła 

Podsumowanie usprawiedliwienie zostało przyjęte jednogłośnie. 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 14 100 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 14 93.33 % 

WSTRZYMAŁO 

SIĘ 

0 0 % nieoddanych 

głosów 

1 6.67 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Bagmat Barbara ZA 

2 Bernat Małgorzata ZA 

3 Borek Tadeusz ZA 

4 Borycka Katarzyna ZA 

5 Czech Tomasz ZA 

6 Czerwik Krzysztof ZA 

7 Gajzner Ewelina ZA 

8 Hreczański Paweł ZA 

9 Kolman Renata ZA 

10 Kułakowski Marek ZA 

11 Rećko Tomasz ZA 

12 Rogut Jacek nieobecny 

13 Szczepaniak Sebastian ZA 

14 Szkurłat Jerzy ZA 
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15 Wącław Dariusz ZA 

Ad. 4 

Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji nr XLVIII z dnia 25 maja 2022 roku. 

głosowanie Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji nr XLVIII z dnia 25 maja 2022 

roku. 

jednostka Rada Miejska w Blachowni 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 15 czerwca 2022 r. czas 15:10:48 - 15:11:04 

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła 

Podsumowanie protokół został przyjęty jednogłośnie. 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 14 100 % pula głosów 15 - 

 

 

0 0 % oddanych głosów 14 93.33 % 

WSTRZYMAŁO 

SIĘ 

0 0 % nieoddanych 

głosów 

1 6.67 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Bagmat Barbara ZA 

2 Bernat Małgorzata ZA 

3 Borek Tadeusz ZA 

4 Borycka Katarzyna ZA 

5 Czech Tomasz ZA 

6 Czerwik Krzysztof ZA 

7 Gajzner Ewelina ZA 

8 Hreczański Paweł ZA 

9 Kolman Renata ZA 

10 Kułakowski Marek ZA 
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11 Rećko Tomasz ZA 

12 Rogut Jacek nieobecny 

13 Szczepaniak Sebastian ZA 

14 Szkurłat Jerzy ZA 

15 Wącław Dariusz ZA 

Ad. 5. 

Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków. 

W składzie Radna Renata Kolman, Radna Ewelina Gajzner, Radny Sebastian 

Szczepaniak – radni wyrazili zgodę na kandydowanie. 

głosowanie Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków. 

jednostka Rada Miejska w Blachowni 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 15 czerwca 2022 r. czas 15:11:45 - 15:11:59 

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła 

Podsumowanie skład Komisji został przyjęty jednogłośnie. 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 14 100 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 14 93.33 % 

WSTRZYMAŁO 

SIĘ 

0 0 % nieoddanych 

głosów 

1 6.67 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Bagmat Barbara ZA 

2 Bernat Małgorzata ZA 

3 Borek Tadeusz ZA 

4 Borycka Katarzyna ZA 

5 Czech Tomasz ZA 
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6 Czerwik Krzysztof ZA 

7 Gajzner Ewelina ZA 

8 Hreczański Paweł ZA 

9 Kolman Renata ZA 

10 Kułakowski Marek ZA 

11 Rećko Tomasz ZA 

12 Rogut Jacek nieobecny 

13 Szczepaniak Sebastian ZA 

14 Szkurłat Jerzy ZA 

15 Wącław Dariusz ZA 

Ad. 6. 

Przedstawienie raportu o stanie Gminy Blachownia za rok 2021.    

 

Burmistrz Blachowni Sylwia Szymańska przedstawiła „Raport o stanie Gminy 

Blachownia za rok 2021” (raport stanowi załącznik do protokołu). 

Ad. 6.1. 

Debata nad Raportem o stanie Gminy Blachownia za rok 2021.    

Przewodniczący Rady Paweł Hreczański otworzył debatę, głos zabrali: 

Radna Renata Kolman zapytała, jaki jest rzeczywisty budżet Gminy? 

Skarbnik Gminy Edyta Hoppe odpowiedziała, że rzeczywisty budżet Gminy, 

przedstawiony w raporcie to wykonane dochody budżetowe oraz wydatki. 

Radna Renata Kolman zapytała o rzeczywisty budżet ten, który uzyskujemy z naszych 

podatków, dzierżaw, czynszów, czyli konkretnie dochód, który Gmina posiada 

nie z subwencjami, dotacjami. 

Skarbnik Gminy Edyta Hoppe odpowiedziała, że nie ma przy sobie danych. Z budżetu 

należy odjąć subwencje, dotacje, jakie otrzymaliśmy, dotacje z Urzędu Wojewódzkiego 

i zewnętrzne środki. 

Radna Renata Kolman poinformowała, że jest to proste do policzenia. Czyli 

w przybliżeniu 19 000 zł na pomoc społeczną a na oświatę 15 000 zł.  

Skarbnik Gminy Edyta Hoppe wyjaśniła, że dochody wykonane mamy w 63 milionach. 

Radna Renata Kolman zapytała o dochody z podatków, którymi możemy dysponować 

z przeznaczeniem na spłatę kredytu, na inwestycje, na różne inne rzeczy, które chcemy 

zrobić. Chce wiedzieć ile mamy na tą chwilę pieniędzy, które powinny wpłynąć 

do budżetu? 

Burmistrz Blachowni Sylwia Szymańska odpowiedziała, że było to omawiane 

szczegółowo na Komisji Budżetu, nie ma takiej kwoty rozliczonej, ponieważ subwencja 

oświatowa, czy inne substancje, które wpływają również, stanowią budżet Gminy, 

ponieważ są one ujęte w wydatkach. Jeżeli dostajemy zadania zlecone to my również 

te zadania realizujemy, więc nie ma kwoty, o którą Radna pyta. Dochody z podatku PIT 

wynosiły 13 553 655 zł, CIT to 185 307 zł 59 gr, dochody majątkowe 2 579 633,17 zł. 
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Radna Renata Kolma powiedziała, że jest to około 30 milionów, mamy 17 milionów 

kredytu, który należy odjąć, czyli rzecz, którą możemy się rządzić jest raczej średnia. 

Burmistrz Blachowni Sylwia Szymańska odpowiedziała, że nie mamy kredytów, które 

w jednym roku w tej kwocie musimy spłacić są to kredyty zaciągnięte w poprzednich 

latach. Rocznie spłacamy kredyt w wysokości około 1 mln złotych. Nie spłacamy od razu 

całego kredytu. 

Radna Renata Kolma powiedziała, zadłużenie gminy w kredytach mamy w wysokości 

17 mln. zł. Deficyt, nie spłacone na koniec 2021 roku to jest około 8 milionów. 

Burmistrz Blachowni Sylwia Szymańska odpowiedziała, że roczny dochód w gminie 

Pani Radna ukształtowała na kwotę ponad 30 parę milionów. Natomiast całe  

zadłużenie jest około 17 milionów to nie jest zadłużenie z roku 2021. W skład tego 

zadłużenie wchodzą dodatkowe z poprzednich lat. Dlaczego P. Radna zadłużenie bieże 

z poprzednich lat a dochód tylko z jednego roku. 

Radna Renata Kolma powiedziała, że długa narasta, bierzemy następne kredyty żeby 

spłacić poprzednie. 

Burmistrz Blachowni Sylwia Szymańska odpowiedziała, że raty spłacamy na bieżąco, 

dochód Gminy jest coraz wyższy. 

Radna Renata Kolma zapytała, skoro mamy wyższe dochody, to z czego? 

Burmistrz Blachowni Sylwia Szymańska odpowiedziała, że z pozyskiwanych środków 

zewnętrznych.  

Radna Renata Kolma powiedziała, że pozyskane środki zewnętrzne są z przeznaczeniem 

na konkretny cel, czyli to nie są nasze środki, to są środki zlecone. 

Burmistrz Blachowni Sylwia Szymańska odpowiedziała, że jeżeli bierzemy dotacje, 

otrzymujemy środki zewnętrzne, na budowę drogi i musimy dołożyć 15 czy 20 % 

wartości, na przykład przy budowie kanalizacji otrzymujemy 10 mln, czy to to jest dochód 

i wydatek czy jest tylko wydatek? 

Radna Renata Kolma odpowiedziała, że to jest dochód i wydatek, ale to nic nie wnosi do 

budżetu. 

Burmistrz Blachowni Sylwia Szymańska odpowiedziała, że dzięki temu Gmina się 

rozwija. Stwierdziła, że Radna chcesz żeby wybrzmiało, że Gmina z roku na rok ma coraz 

większe zobowiązania finansowe i jej sytuacja finansowa jest teraz gorsza, ale to nie jest 

prawdą, ponieważ jak przeanalizuje się dochody, wydatki, spłatę raty w tedy wyciągnie się 

właściwe wnioski. 

Radna Renata Kolma zapytała czy subwencje, które dostajemy np. oświatowej, na 

pomoc społeczną możemy ruszyć? 

Burmistrz Blachowni Sylwia Szymańska odpowiedziała, że tak i jeszcze musimy do 

tych środków dołożyć.   

Radna Renata Kolma zapytała o konkretne przeznaczenie środków, które wpływają, 

którymi możemy się rządzić z podatków z dzierżaw i z czynszów. 

Burmistrz Blachowni Sylwia Szymańska odpowiedziała, że jeżeli otrzymujemy dotację  

10 milionów na budowę kanalizacji i to jest do budżetu a później wydatkujemy za tą 

kanalizację 12 000 000 to dokładamy 2 mln. Dostajemy dotację musimy zabezpieczyć 

wkład własny.  

Skarbnik Gminy Edyta Hoppe poinformowała, że w ubiegłym roku na kanalizację 

dostaliśmy dotację 3 403 000 zł, które pozostały, jako wolne środki i teraz możemy  

rozdysponować, ponieważ mamy je na koncie.  

Burmistrz Blachowni Sylwia Szymańska poinformowała, ze suma wolnych środków na 

ten rok wynosi 9 699 000 można było nie realizować zadania pod tytułem kanalizacja 

tylko spłacić kredyt, ale podjęliśmy decyzję, że chcemy realizować kolejne zadania. 

Decyzję podjęliśmy żeby sprostać wymaganiom i potrzebom mieszkańców. 

Radna Renata Kolma powiedziała między innymi, że z pieniędzy przeznaczonych 

na dotację nie można spłacić kredytu. 

Burmistrz Blachowni Sylwia Szymańska odpowiedziała, że z wolnych środków można 

spłacić kredyt. 

 



15 
 

Radny Marek Kołakowski powiedział, że Burmistrz Blachowni prezentując raport 

mieszkańcom wypełniła obowiązek wynikający z ustawy o samorządzie gminnym. 

Przyglądając się raportowi, w którym zostały szczegółowo przedstawione najważniejsze 

zadania podejmowane przez Burmistrza należy patrzeć przez pryzmat możliwości 

finansowych i trudności nie tylko w naszej gminie. To był bardzo trudny rok 

najważniejsza była walka z pandemią a tym samym była to ogromna odpowiedzialność za 

życie i za zdrowie mieszkańców. Działalność w sferze pomocy społecznej jak 

i w szkolnictwie odbywały się w niezwykle trudnych warunkach. Większość z nas 

pracowała w systemie zdalnym. W tym czasie najważniejsza była ochrona życia i zdrowia 

ludzi a przecież na codzienną pomoc czekały osoby samotne chore osoby 

z niepełnosprawnością i to były nie tylko działania pomocy społecznej a także ta pomoc 

sąsiedzka, za którą chyba należy się duże podziękowanie zarówno pracowników 

Miejskiego Ośrodka Pomocy, jaki i tym, którzy włączali się prywatnie w pomoc 

międzysąsiedzką. Sami urzędnicy też mieli utrudnione zadanie, bo z jednej strony trzeba 

było wypełniać obowiązki zadania z drugiej strony chronić także własne zdrowie 

i życie. Stąd podejmowane wszelkie środki bezpieczeństwa pracy zdalnej,  

co czasami budziło poirytowanie wśród samych mieszkańców, ale niestety wtedy tak 

trzeba było zrobić. Wobec wielu zakażenie także w naszej gminie niepewna była realizacja 

podejmowanych inwestycji.  

Ogromną troską Gminy jest pomoc społeczna, która pochłonęła największą część budżetu 

blisko 20 milionów, czyli 1/3 budżetu edukacja również 1/3 części budżetu pochłaniała 

edukacja. Naszym obowiązkiem jest wspieranie potrzebujących stąd wydawane te środki, 

dlatego tak ważną rolę mają do spełnienia różne organizacje pozarządowe, które także 

włączały się w aktywizację swoich środowisk. Prawie 20 milionów na edukację to sporo, 

ale jak wiadomo czy finansowanie wsparcie młodych ludzi w dążeniu do marzeń, 

do zdobywania wiedzy jest to chyba najlepsza inwestycja dla gminy, w młodego 

człowieka, i w jego wykształcenie.  

W tym trudnym dla nas roku Burmistrz Blachowni musiała realizować zaplanowane 

w budżecie zadanie i to się udało wystarczy spojrzeć na cyfry i obliczenia procentowe, 

które zostało nam przedstawione, które sprawdza Komisja Rewizyjna, które zaopiniowała 

także Regionalna Izba Obrachunkowa. Zadłużenie Gminy kształtuje się na poziomie 

ponad 28%, co świadczy o bezpiecznym budżecie dlatego, że inne gminy mają nawet do 

40% zadłużenia. Dzisiaj każdy samorządowiec wie, że chcąc rozwijać gmine musi sięgać 

po środki zewnętrzne. Jednocześnie podpierając się kredytami no tak zwane chociażby 

wkłady własne zaplanowanej inwestycji stąd nasze zadłużenie bezpieczne na zaplanowane 

zadania i spłatę wcześniej zaciągniętych kredytów.  

Mamy bezpieczny budżet porównując to do innych gmin. 

Kolejny rok wspólnych działań władzy wykonawczej z władzą uchwałodawczą pokazuje, 

 że w naszej gminie mieszkańcom wychodzi to na dobre i prawdopodobnie dobrze 

jesteśmy postrzegani, jako gmina. Spieramy się przekonujemy się do swoich racji, bo 

każdy może mieć własne zdanie, ale dochodzimy do porozumienia i mamy tego efekty. 

Dlatego tak ważne jest wspieranie wspólnych pomysłów, które Radzie proponuje Pani 

Burmistrz, również radni proponują Pani Burmistrz. Dochodzimy do konsensusu. Mamy 

coraz więcej lepszych dróg i chodników, darmową komunikację, rozpędzamy  

kanalizację. Poprawia się też sfera wypoczynku, wzrosło zainteresowanie naszą gminą 

widać to szczególnie w piątki, w soboty i w niedzielę. Dzięki budżetowi obywatelskiemu 

który wprowadziła Pani Burmistrz Sylwia Szymańska pojawia się coraz więcej ciekawych 

miejsc rekreacji i wypoczynku, czy zorganizowaniu różnych ciekawych imprez. Oceniając 

miniony rok od strony finansowej trudny nie pochylić tegorocznym rocznik budżetem 

za chwilę będziemy omawiali w wykonaniu tego budżetu od strony finansowej ten  rok 

będzie jeszcze trudniejszy, wzrost cen usług, cen materiałów, czy mediów to 

samorządy będą musiały dźwigać drożyznę. Częstochowa w tym roku o 54% będzie 

więcej płacić za energię niż w zeszłym roku. Za drogim paliwem wzrosną koszty 

utrzymania darmowej komunikacji, gospodarowanie odpadami. Tracimy z tytułu zmian 

podatkowych, które rząd wprowadził w połowie zeszłego roku. W radzie jest zgoda, jest 
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niemal jedność w głosowaniu. W naszym samorządzie nadal będzie tak trwać bo zgoda 

buduje. 

Radny Tomasz Rećko zapytał czy jest jakiś pomysł albo sposób na poprawienie 

ściągalności zaległości, które mamy. Patrząc na raport zaległości z zasobu Mienia 

Komunalnego to 4 miliony, za odpady komunalne mieszkańcy nie płacą 500 000 zł, czyli 

mamy 4,5 mln. Cieszymy się, że wydaliśmy na inwestycje pięć i pół miliona to 

praktycznie jest ta sama kwota. Czy nie można tutaj jakiś działań poczynić żeby ta 

ściągalność się poprawiła. 

Kierownik Zarządu Mieniem Komunalnym Ludwik Madej poinformował, że 

zaległości, o których mowa są to tak zwane zaległości powstałe od początku danego 

zasobu, czyli są to zaległości, które narastały z roku na rok. Ulegają one zmniejszeniu, 

nie ma stagnacji, nie ma przyrostu, zaległości się zmniejszają. Te wieloletnie zaległości, 

wynikały z dwóch jakby kwestii zasobności mieszkańców i stanu materialnego, 

ale również skuteczności podejmowanych działań. W tej chwili zarówno na jednym, jak 

i na drugim polu te działanie idą bardzo skutecznie, bardzo intensywnie. Wysyłanych jest 

szereg upomnień, kierowane są sprawy do komornika, pozwy o zapłatę. Egzekwujemy 

również należności Gminy poprzez komorników sądowych. Jeżeli chodzi o kwestie opłat 

za odpady komunalne to w tej chwili będą uruchamiane kolejne narzędzie, czyli 

zajmowanie hipoteki budynków, jeśli inne metody nie dają odpowiedniego skutku 

i poprawy w tym zakresie. Będziemy obciążać hipotekę nieruchomości, jeżeli chodzi 

o płatności za odpady komunalne to tym podmiotem zobowiązanym jest właściciel 

nieruchomości. W kolejnych miesiącach będzie to co raz bardziej efektywnie i skutecznie 

realizowane. Zaległości nie powstały w 2021 roku, który jest obecnie analizowany.  

 

Radna Ewelina Gajzner poinformowała, że Gmina przekazuje klubom sportowym 

dotacje na realizację zadań. W 2021 roku była to kwota 134 000 zł. Zapytała czy jest to 

wystarczająca kwota? 

Burmistrz Blachowni Sylwia Szymańska odpowiedziała, że należałoby tą kwestię 

przeanalizować szczegółowo. Kluby sportowe z pewnością chcieliby żeby ta dotacja była 

większa, ponieważ część dotacji przeznaczona jest na trenerów. Natomiast kwota ta nie 

zawiera drugiej części, którą są opłaty korzystanie z wszystkich obiektów. Utrzymanie 

obiektów ogrzanie, oświetlenie, to są bardzo duże koszty, które ponosi Ośrodek Sportu  

i Rekreacji, i Gmina Blachownia wszystkie te koszty za czas, kiedy z hali korzystają kluby 

sportowe zwraca. Co miesiąc jest wystawiana faktura z podziałem na poszczególne kluby 

sportowe i jest to kwota 138 600 zł, a więc jakby do tej kwoty dotacji, którą otrzymują 

kluby bezpośrednio na swoją działalność doliczyć jeszcze tą kwotę 138 600zł jest prawie 

300 000 dotacji. Jest to spora kwota, jeśli chodzi o działalność klubów sportowych. 

Oczywiście nigdy nie będzie wystarczająca, bo kluby się rozwijają. Klubu mją również 

opłaty od rodziców także te środki finansowe mają. 

 

Radna Małgorzata Bernat zapytała czy z subwencji oświatowej wystarczy środków 

na pokrycie wydatków oświatowych, a jeśli nie wystarcza to, jakimi dochodami różnica 

jest pokrywana? 

Burmistrz Blachowni Sylwia Szymańska odpowiedziała, że wydatki ogółem na oświatę 

to jest 15 162 564 zł 52 gr, z czego subwencja oświatowa to jest około 8 milionów złotych. 

Pozostała kwota to środki Gminy 6 888 189 zł 52 gr, które są pokrywane z podatków, 

z podatku dochodowego. Żeby oświata była na właściwym poziomie  

to Gmina musi do tego dokładać. Duże znaczenie mają też podwyżki dla nauczycieli, 

które są realizowane a nie idą za tym odgórnie pieniądze w związku z tym  

Gmina musi ze swoich środków dokładać czyli z podatków do oświat dołożono około 

7 milionów w 2021 roku.  

 

Radny Marek Kułakowski zapytał: 
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1) o obiekty sportowe dla dzieci, które nie są nigdzie zrzeszone w żadnych klubach? 

Dzieci chcą po południu gdzieś wyjść, pograć w piłkę, są głosy, że po godzinie 15:00 

obiekty są zamykane np. przy szkołach.  

2) jakie są plany jeśli chodzi gospodarkę mieszkaniową, czy przewidywane są mniejsze 

opłaty za wykup mieszkań dla osób, które np. mieszkają 15 lat i czekają na większe 

bonifikaty? 

3) czy widać już oszczędności z tytułu ocieplania i nowego ogrzewania biblioteki?   

Burmistrz Blachowni Sylwia Szymańska udzieliła odpowiedzi na zadane pytania; 

1) zapewnienie dzieciom korzystania z obiektów sportowych po godzinach jest trudne, 

ponieważ pozostają bez opieki. Jeżeli obiekty zostałby otwarte bez nadzoru to wiąże 

się to z dużą dewastacją. Można obiekty otworzyć, ale są to dzieci niepełnoletnie 

i nie mogą zostawać bez opieki. Administrator może udostępnić obiekt, jeżeli 

młodzież będzie pod opieką osoby dorosłej, która ponosi odpowiedzialność. 

2) bardzo duże jest zainteresowanie wykupem mieszkań po bonifikacie, która w tej 

chwili obowiązuje tj. 60%. W sytuacji, kiedy potrzeby Gminy są duże Gmina 

powinna pozyskiwać środki. Byłoby nie gospodarne bonifikatę zmniejszać. 

Mieszkańcy chętnie mieszkania wykupują gdyby był zastój wówczas bonifikatę się 

zwiększa, żeby zainteresować i ruch w tym działaniu był. Mamy dużo wniosków 

cały czas prowadzone są protokoły uzgodnień podpisywane są akty notarialne. 

Mieszkańcy mają możliwość wykupu mieszkania na raty. Byłoby niegospodarne 

działanie gdyby teraz wprowadzić 90%, czy 80% bonifikatę.   

3) nie możemy nic w tej chwili powiedzieć, ponieważ analiza nie została zrobiona. 

Ogrzewanie było niedawno uruchomione, na pewno jest dużo cieplej. Została 

wykonana termomodernizacja, wymienione są okna, dach ogrzewanie. Nie zostały 

jeszcze przeanalizowane pod katem kosztów, przy wzrostach cen gazu raczej będą 

wyższe koszty. 

 

Radna Renata Kolmana zapytała, w jaki sposób rozlicza się SKRA, która korzysta 

z obiektów sportowych? Za korzystanie z obiektów przez nasze kluby płaci Gmina. 

Prezes Ośrodka Sportu i Rekreacji Jacek Chudy odpowiedział, że jest podpisane 

porozumienie ze SKRĄ. Klub przez kilka miesięcy ćwiczył na obiektach sportowych 

w zamian za to dokonał wertykulacji, aeracji murawy. W ciągu trzech, czterech miesięcy 

były przeprowadzone treningi. Zakończyła się współpraca obiekty sportowe obecnie 

są uczęszczane przez kluby sportowe z naszego miasta. 

 

Mieszkanka Gminy Blachownia (po spełnieniu formalności określonych 

w art.  28aa. ustawy o samorządzie gminnym) również wzięła udział w debacie nad 

raportem o stanie Gminy.  

Na wiązała do Raportu o stanie Gminy Blachownia za rok 2021 i do prezentacji 

przedstawionej przez Panią Burmistrz na sesji stwierdziła, że są różnice pomiędzy nimi. 

Burmistrz Blachowni Sylwia Szymańska wyjaśniła, że prezentacja był zrobiona 

na podstawie raportu. Prosiła o wskazanie konkretnych różnic. 

Mieszkanka Gminy Blachownia odpowiedziała, że jest różnica w kwotach przy 

ogródkach działkowych.   

Burmistrz Blachowni Sylwia Szymańska odpowiedziała, że 20 000 zł zostało 

przekazane dla ogródków działkowych i to jest zgodne z raportem. 

Mieszkanka Gminy Blachownia odpowiedziała, że jest różnica pomiędzy stroną 

11 raportu a 56 prezentacji. 

Burmistrz Blachowni Sylwia Szymańska odpowiedziała, że jest to literówka. Wpisano 

kwotę 19 500 zamiast 20 000zł.   

Mieszkanka Gminy Blachownia zarzucała kłamstwo.  

Burmistrz Blachowni Sylwia Szymańska odpowiedziała, że sama nie wykonuje 

prezentacji. Prezentacja jest wykonywana w zespole redakcyjnym, w który wchodzą 

pracownicy urzędu i może się zdarzyć, że ktoś błąd popełni, kwota ostatecznie 

się zgadza. 
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Mieszkanka Gminy Blachownia podała, że na 23 slajdzie również jest nieprawda. 

Chodzi o zakup samochodu nowoczesnego, który ma około 30 lat o ile nie więcej. 

Zapytała ile kosztował zakup samochodu STAR a ile kosztował quad? 

Burmistrz Blachowni Sylwia Szymańska odpowiedziała, że zakup quada 

to była realizacja projektu z budżetu obywatelskiego i kosztował około 50 000zł. 

Do samochodu STAR Gmina dokładała 28 100 zł, były środki ze sprzedaży 

innego mienia gminnego, które to strażacy sprzedali i pieniądze zostały przeznaczone 

na zakup. 

Mieszkanka Gminy Blachownia zapytała o rozliczenie kwoty 78 100 zł, ile zostało 

dołożone do zakupu samochodu STAR, ponieważ kwota 28 100 zł to nie jest kwota 

dołożona do samochodu. 

Burmistrz Blachowni Sylwia Szymańska odpowiedziała, że nie zakupiła żadnego 

samochodu dofinansowała w takiej kwocie, w jakiej straż się zwróciła. Natomiast na 

kwotę zakupu tego samochodu składały się również środki ze sprzedaży innych 

samochodów, którego również właścicielem była Gmina Blachownia. Straż pieniądze 

sobie zostawiła na zakup samochodu a Gmina dołożyła.  

Mieszkanka Gminy Blachownia stwierdziła, ze Gmina dołożył inną 

 kwotę niż jest podana, ponieważ wie jaki środki wpłynęły do OSP. 

Burmistrz Blachowni Sylwia Szymańska odpowiedziała, że dokładnie nie pamięta tym 

się zajmują pracownicy, musiałaby sprawdzić w dokumentach. W budżecie nie jest 

dokładnie rozpisane. Kwota 20 000 zł jest to kwota na zakup umundurowań pozostałe 

wydatki jest to 206 028 zł 26 gr.  

Mieszkanka Gminy Blachownia odpowiedziała, że nie jest to kwota, o którą jej 

chodziło. Chodziło o rozliczenie zakup quada i STARA.  

Mieszkanka Gminy Blachownia zapytała, dlaczego sprzedajemy gminny majątek? Jest 

tak źle, że musimy sprzedawać część gminnych terenów? 

Burmistrz Blachowni Sylwia Szymańska odpowiedziała, że w każdym budżecie 

Gminy znajdują się dochody pochodzące ze sprzedaży. Sprzedajemy działki pod 

budowę, sprzedajemy obiekty, czy budynki, które zdaniem Gminy są niepotrzebne a ich 

utrzymanie się nie kalkuluje, sprzedawane są mieszkania w przetargu Między innymi 

dochody ze sprzedaży majątku zasilają budżet i umożliwiają realizacje pewnych 

zaplanowanych inwestycji. 

Mieszkanka Gminy Blachownia zapytała, została podjęta uchwała o sprzedaży terenu 

dawnego targowiska przy ulicy Bankowej, gdzie w takim razie będzie postawiony 

obiecany w kampanii wyborczej basen? 

Burmistrz Blachowni Sylwia Szymańska odpowiedziała, że w kampanii wyborczej nie 

obiecywałam budowy basenu. Poinformowała, że jest przeciwna budowie basenu, 

ponieważ w całej Polsce nie ma samorządu, który by realizował utrzymanie basenu 

i starczyłoby na ten cel środków. 

Mieszkanka Gminy Blachownia zapytała, na czym polegały prace wykonane w 2021 

roku związane z odwodnieniem ulicy Wyścigowej w miejscowości Wyrazów? 

Burmistrz Blachowni Sylwia Szymańska odpowiedziała, że zadanie nie zostało 

wykonane, ponieważ były zmiany w funduszu sołeckim, mieszkańcy na zebraniu 

sołeckim złożyli wniosek o zmianę. Nie ma możliwości zrobienia odwodnienia. Środki 

zostały przekazane na fundusz sołecki w Wyrazowie. Być może te środki znalazły się 

w wolnych środkach i będą wykorzystane na inny cel ale na pewno w Wyrazowie. 

Mieszkanka Gminy Blachownia zapytała, co należy rozumieć przez zagospodarowanie 

terenu byłego toru wyścigowego na strefę odpoczynku? 

Burmistrz Blachowni Sylwia Szymańska odpowiedziała, że to jest również zadanie 

z budżetu obywatelskiego albo z funduszu sołeckiego zgłoszone przez mieszkańców. 

Mieszkanka Gminy Blachownia zapytała, czy staw jest oczyszczony? Promujemy, jako 

Gmina morsowanie, chcemy żeby przy plaży było nowoczesne kąpielisko, co za tym 

idzie muszą być badania wody. Kiedy były robione takie badania i jakie 

są wyniki, czy jest teraz zgłoszony nasz staw, jako kąpielisko i gdzie? 
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Burmistrz Blachowni Sylwia Szymańska odpowiedziała, że badania wody realizowane 

są corocznie. W zeszłym roku również takie badania były wykonywane. 

 Parametry fizyczne, chemiczne zalewu się poprawiły. Natomiast odnośnie oczyszczenie 

zbiornika wszystkie wskaźniki, jakie były zawarte w projekcie, który został przekazany 

do Ministerstwa Ochrony Środowiska i Infrastruktury zostały zrealizowane. Środki, które 

zostały przekazane prawidłowo zostały rozliczone. Projekt był kilkakrotnie kontrolowany 

nikt z kontrolujących nie wniósł zastrzeżeń i założenia projektowe, które były 

przekazane zostały wszystkie wykonane. Natomiast być może mieszkańcy wyobrażali 

sobie, że woda z zalewu zostanie całkowicie spuszczona i zostanie dno zbiornika 

oczyszczone. Nie było to założeniem projektu, ponieważ na taki projekt Gmina 

Blachownia nie pozyskała środków. Otrzymaliśmy pieniądze na taką metodę, która 

została zastosowana i odpowiednie wynikające ze wskaźników ilości mułu z dna 

zbiornika zostały wyciągnięte. 

Mieszkanka Gminy Blachownia zapytała, czy staw został zgłoszony, jako kąpielisko? 

Burmistrz Blachowni Sylwia Szymańska odpowiedziała, że nie jest zgłoszony, 

ponieważ na dzień dzisiejszy to nie jest kąpielisko. Jeśli uznamy, że będzie 

to kąpielisko to trzeba będzie zatrudnić ratownika. Natomiast parametry wody są na tyle 

dobre, że można tam się bezpiecznie kąpać, niemniej jednak na własną 

odpowiedzialność.  

Mieszkanka Gminy Blachownia zapytała, na jakiej podstawie Pani właśnie mówi, 

że można się kąpać. 

Burmistrz Blachowni Sylwia Szymańska odpowiedziała, że na podstawie badań 

Sanepidu, które są, co rocznie realizowane i w tym roku również będą.  

Staw nie został zgłoszony, jako kąpielisko, ponieważ zgłoszenie zbiornika, jako 

kąpieliska wymaga zatrudnienia ratownika i przygotowania specjalnego miejsca do 

kąpieli. Natomiast wszystkie parametry wody spełniają wymogi Sanepidu w związku, z 

czym można się w tym zalewie kąpać. 

Mieszkanka Gminy Blachownia zapytała, jak zostanie rozwiązany problem brodzika? 

Burmistrz Blachowni Sylwia Szymańska odpowiedziała, że brodzik, który się znajduje 

po południowej części zalewu został wykonany w 2014 albo w 2013 i już wówczas nie 

spełniał wymogów Sanepidu. Podstawowym zarzutem, jaki Sanepid przez kolejne lata 

przekazywał to jest wykonanie niecki betonowej. Niecka betonowa powoduje, że co roku 

trzeba ją odnawiać, malować chlorokauczukową farbą. Wszystkie pompy zasilające 

elektryczne filtry obsługujące brodzik zostały zlokalizowane w studni, w której jest woda 

w związku z tym nawet korzystanie w celach konserwatorskich zagraża bezpośrednio 

życiu osób, które do tej studni wchodzą.   

Brodzik zostanie zlikwidowany, ponieważ nie spełnia wymogów Sanepidu. Przez lata 

przed pandemią Gmina angażowała bardzo dużo środki w celu uruchamia brodzika. 

Przeanalizowano zostały koszty, które należałoby ponieść na doprowadzenie brodzika 

do stanu używalności i oczekiwań Sanepidu. W budżecie Gminy na rok 2021 

zaplanowano wykonanie dokumentację projektowej na wykonanie mini parku wodnego 

po północnej stronie zalewu, która została wykonana. 

Modernizacji starego brodzika nie wykonano, ponieważ nie ma możliwości pozyskania 

środków na ten cel. Na wybudowanie mini parku wodnego można pozyskać środki 

w najbliższej perspektywie unijnej. Mini park wodny powstanie po północnej stronie 

zalewu a stary brodzik zostanie zlikwidowany. 

Mieszkanka Gminy Blachownia zapytała, czy projektant boiska Sahara został 

pociągnięty do odpowiedzialności za wady, jakie zostały wykonane?  

Burmistrz Blachowni Sylwia Szymańska odpowiedziała, że wykonawca nie został 

pociągnięty do odpowiedzialności, ponieważ projektant nie zaprojektował odwodnienia 

uznał, że odwodnienie jest niepotrzebne, po przeprowadzonej analizie w związku z tym 

w projekcie odwodnienia nie było. Gmina Blachownia za wykonanie odwodnienia nie 

poniosła żadnych kosztów w związku, z czym nie ma podstaw do pociągać do 

odpowiedzialności skoro nie było to zaprojektowane. Przeprowadzone zostały kontrole 

z Ministerstwa Sportu w zarządzeniach po kontrolnych kontrolujący zasugerowali, że 
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w związku z możliwością większych opadów i zbierania się wody warto wykonać 

odwodnienie. Dlatego zostały zaplanowane środki w budżecie Gminy na rok 2022 

w związku z tym odwodnienie najprawdopodobniej zostanie wykonane. 

Mieszkanka Gminy Blachownia, dlaczego strażacy odpompowywali wodę ze stadionu? 

Burmistrz Blachowni Sylwia Szymańska odpowiedziała, że jeśli była tak potrzeba 

strażacy odpompowywali wodę ze stadionu.  

Mieszkanka Gminy Blachownia, dodała, że wobec tego ponosimy koszty, ponieważ 

strażacy otrzymują za godzinę 15 zł. 

Burmistrz Blachowni Sylwia Szymańska odpowiedziała, że ekwiwalent jest wypłacany  

za uczestnictwo strażaków w akcjach ratunkowych i w szkoleniowych zgodnie z uchwałą 

podjęta przez Radę Miejską w Blachownia. Zgodnie z tą uchwałą komendant 

przedstawia rozliczenie. Nie każdy wyjazd strażaków to akcja ratunkowa. 

Mieszkanka Gminy Blachownia zapytała, na jakiej podstawie zostało wydane 

zarządzenie w sprawie dzierżawy gruntów i lokali (cenę dzierżawy na 20 lat plaży)? 

Burmistrz Blachowni Sylwia Szymańska odpowiedziała, że jest to teren 1300 m
2, 

który 

będzie wydzierżawiony w przetargu. Zarządzenie, o którym Mieszkanka mówi nie 

obowiązuje w przypadku przetargu, ponieważ w tym przypadku będzie obowiązywała 

cen z przetargu. 

Radna Renata Kolman zapytała, od jakiej stawki jest cena w przetargu. Czy jest 

wykonany operat szacunkowy? 

Burmistrz Blachowni Sylwia Szymańska odpowiedziała, że nie wie czy operat został 

wykonany trzeba by zapytać pracownika merytorycznego. Natomiast do przetargu musi 

być podana kwota z operatu szacunkowego. Decydujące znaczenie ma kwota 

potencjalnych chętnych, która a będzie w przetargu.   

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Paweł Hreczański w związku z wyczerpaniem 

chętnych osób do dyskusji zamknął debatę. 

Ad. 6.2. 

Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi Blachowni wotum zaufania. 

Przewodniczący Komisji Uchwał i Wniosków Sebastian Szczepaniak odczytał projekt 

uchwały. 

głosowanie Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi Blachowni 

wotum zaufania. 

jednostka Rada Miejska w Blachowni 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 15 czerwca 2022 r. czas 17:33:31 - 17:33:45 

typ głosowanie jawne imienne większość bezwzględna 

Podsumowanie Uchwała Nr 277/XLIX/2022 w sprawie udzielenia Burmistrzowi 

Blachowni wotum zaufania została podjęta bezwzględną większością głosów. 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 13 92.86 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 1 7.14 % oddanych głosów 14 93.33 % 
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WSTRZYMAŁO 

SIĘ 

0 0 % nieoddanych 

głosów 

1 6.67 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Bagmat Barbara ZA 

2 Bernat Małgorzata ZA 

3 Borek Tadeusz ZA 

4 Borycka Katarzyna ZA 

5 Czech Tomasz ZA 

6 Czerwik Krzysztof ZA 

7 Gajzner Ewelina ZA 

8 Hreczański Paweł ZA 

9 Kolman Renata PRZECIW 

10 Kułakowski Marek ZA 

11 Rećko Tomasz ZA 

12 Rogut Jacek nieobecny 

13 Szczepaniak Sebastian ZA 

14 Szkurłat Jerzy ZA 

15 Wącław Dariusz ZA 

Ad. 7 

Przedstawienie sprawozdań i informacji towarzyszących udzieleniu absolutorium 

Burmistrzowi Blachowni za 2021 rok:    

 

Ad. 7.1. 

Burmistrz Blachowni Sylwia Szymańska przedstawiła sprawozdanie z wykonania 

budżetu wraz z informacją o stanie mienia komunalnego i sprawozdaniem finansowym 

(sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu).    

Ad. 7.2 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Tomasz Rećko odczytał pozytywną opinię VI 

Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Katowicach o przedłożonym 
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przez Burmistrza Blachowni sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2021 rok, podjętą 

uchwałą nr Nr 4200/VI/70/2022 (uchwała stanowi załącznik do protokołu). 

 

Ad. 7.3 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Dariusz Wacław przedstawił wniosek i opinię 

Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia Burmistrzowi Blachowni absolutorium za rok 

2021 (wniosek i opinia stanowią załącznik do protokołu). 

 

Ad. 7.4 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Marek Kułakowski przedstawił pozytywną 

opinię VI Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Katowicach 

o wniosku Komisji Rewizyjnej, pojętą uchwałą Nr 4200/VI/102/2022 (uchwała stanowi 

załącznik do protokołu). 

 

Ad. 7.5 

Przewodnicząca Komisji Budżetu, Infrastruktury, Gospodarki Komunalnej, 

Ochrony Środowiska i Rolnictwa Katarzyna Borycka odczytała pozytywna opinię 

Komisji o sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy za 2021 rok (opinia stanowi 

załącznik do protokołu).  

 

Przewodnicząca Komisji Polityki Społecznej, Zdrowia, Oświaty, Kultury i Sportu, 

Promocji Gminy i Integracji Europejskiej Małgorzata Bernat odczytała pozytywna 

opinię Komisji o sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy za 2021 rok (opinia stanowi 

załącznik do protokołu). 

Ad. 7.6 

W dyskusji w sprawie sprawozdania finansowego i sprawozdania z wykonania 

budżetu za rok 2021 udział wzięli:  

Radny Marek Kułakowski powiedział, że był to trudny rok i może jeszcze bardziej 

trzeba przypatrywać się finansom i szukać oszczędności bo będzie naprawdę ciężko. 

Należą się podziękowania Pani Burmistrz, Pani Skarbnik. Panom Kierownikom, ponieważ 

zawsze byli do dyspozycji Radnych i odpowiadali na pytania radnych w miarę możliwości 

ewentualnie, jeżeli na komisjach nie było pełnej satysfakcji z odpowiedzi to na kolejnych 

odpowiadano. Dobrze, że jest taka współpraca, bo pamięta dawne czasy, kiedy w zasadzie 

nie było z kim rozmawiać. 

Ad. 7.7 

15 Wącław Dariusz ZA 

Ad. 7.7. 

Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego 

wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy za 2021 rok. 

Przewodniczący Komisji Uchwał i Wniosków Sebastian Szczepaniak odczytał projekt 

uchwały. 

głosowanie Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego 
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wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy za 2021 rok. 

jednostka Rada Miejska w Blachowni 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 15 czerwca 2022 r. czas 18:07:09 - 18:07:18 

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła 

Podsumowanie Uchwała Nr 278/XLIX/2022 w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 

finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy za 2021 rok 

została podjęta większością głosów. 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 13 92.86 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 14 93.33 % 

WSTRZYMAŁO 

SIĘ 

1 7.14 % nieoddanych 

głosów 

1 6.67 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Bagmat Barbara ZA 

2 Bernat Małgorzata ZA 

3 Borek Tadeusz ZA 

4 Borycka Katarzyna ZA 

5 Czech Tomasz ZA 

6 Czerwik Krzysztof ZA 

7 Gajzner Ewelina ZA 

8 Hreczański Paweł ZA 

9 Kolman Renata WSTRZYMAŁA SIĘ 

10 Kułakowski Marek ZA 

11 Rećko Tomasz ZA 

12 Rogut Jacek nieobecny 
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13 Szczepaniak Sebastian ZA 

14 Szkurłat Jerzy ZA 

15 Wącław Dariusz ZA 

Ad. 8. 

Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi Blachowni absolutorium 

z tytułu wykonania budżetu za 2021 rok. 

Przewodniczący Komisji Uchwał i Wniosków Sebastian Szczepaniak odczytał projekt 

uchwały. 

głosowanie Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi Blachowni 

absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2021 rok. 

jednostka Rada Miejska w Blachowni 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 15 czerwca 2022 r. czas 18:09:39 - 18:09:50 

typ głosowanie jawne imienne większość bezwzględna 

Podsumowanie Uchwała Nr 279/XLIX/2022 w sprawie udzielenia Burmistrzowi 

Blachowni absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2021 rok została podjęta 

bezwzględną większością głosów. 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 13 92.86 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 14 93.33 % 

WSTRZYMAŁO 

SIĘ 

1 7.14 % nieoddanych 

głosów 

1 6.67 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Bagmat Barbara ZA 

2 Bernat Małgorzata ZA 

3 Borek Tadeusz ZA 

4 Borycka Katarzyna ZA 

5 Czech Tomasz ZA 
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6 Czerwik Krzysztof ZA 

7 Gajzner Ewelina ZA 

8 Hreczański Paweł ZA 

9 Kolman Renata WSTRZYMAŁA SIĘ 

10 Kułakowski Marek ZA 

11 Rećko Tomasz ZA 

12 Rogut Jacek nieobecny 

13 Szczepaniak Sebastian ZA 

14 Szkurłat Jerzy ZA 

15 Wącław Dariusz ZA 

Ad. 9. 

Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Blachownia na rok 2022. 

Przewodniczący Komisji Uchwał i Wniosków Sebastian Szczepaniak odczytał projekt 

uchwały. 

głosowanie Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Blachownia na 

rok 2022. 

jednostka Rada Miejska w Blachowni 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 15 czerwca 2022 r. czas 18:28:36 - 18:29:35 

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła 

Podsumowanie Uchwała Nr 280/XLIX//2022 w sprawie zmian w budżecie Gminy 

Blachownia na rok 2022 został podjęta jednogłośnie. 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 14 100 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 14 93.33 % 

WSTRZYMAŁO 

SIĘ 

0 0 % nieoddanych 

głosów 

1 6.67 % 

Wyniki imienne 
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lp nazwisko imię głos 

1 Bagmat Barbara ZA 

2 Bernat Małgorzata ZA 

3 Borek Tadeusz ZA 

4 Borycka Katarzyna ZA 

5 Czech Tomasz ZA 

6 Czerwik Krzysztof ZA 

7 Gajzner Ewelina ZA 

8 Hreczański Paweł ZA 

9 Kolman Renata ZA 

10 Kułakowski Marek ZA 

11 Rećko Tomasz ZA 

12 Rogut Jacek nieobecny 

13 Szczepaniak Sebastian ZA 

14 Szkurłat Jerzy ZA 

15 Wącław Dariusz ZA 

Ad. 10. 

Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Blachownia na rok 2022. 

Przewodniczący Komisji Uchwał i Wniosków Sebastian Szczepaniak odczytał projekt 

uchwały. 

Przewodnicząca Komisji Budżetu, Infrastruktury, Gospodarki Komunalnej, 

Ochrony Środowiska i Rolnictwa Katarzyna Borycka odczytała pozytywną opinię 

Komisji do projektu uchwały. 

głosowanie Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Blachownia na 

rok 2022. 

jednostka Rada Miejska w Blachowni 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 15 czerwca 2022 r. czas 18:32:58 - 18:33:11 

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła 
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Podsumowanie Uchwała Nr 281/XLIX//2022 w sprawie zmian w budżecie Gminy 

Blachownia na rok 2022 została podjęta jednogłośnie.  

 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 14 100 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 14 93.33 % 

WSTRZYMAŁO 

SIĘ 

0 0 % nieoddanych 

głosów 

1 6.67 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Bagmat Barbara ZA 

2 Bernat Małgorzata ZA 

3 Borek Tadeusz ZA 

4 Borycka Katarzyna ZA 

5 Czech Tomasz ZA 

6 Czerwik Krzysztof ZA 

7 Gajzner Ewelina ZA 

8 Hreczański Paweł ZA 

9 Kolman Renata ZA 

10 Kułakowski Marek ZA 

11 Rećko Tomasz ZA 

12 Rogut Jacek nieobecny 

13 Szczepaniak Sebastian ZA 

14 Szkurłat Jerzy ZA 

15 Wącław Dariusz ZA 

Ad. 11. 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Blachownia na rok 2022. 

Przewodniczący Komisji Uchwał i Wniosków Sebastian Szczepaniak odczytał projekt 

uchwały. 
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Przewodnicząca Komisji Budżetu, Infrastruktury, Gospodarki Komunalnej, 

Ochrony Środowiska i Rolnictwa Katarzyna Borycka odczytała pozytywną opinię 

Komisji do projektu uchwały. 

głosowanie Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Blachownia na rok 2022. 

jednostka Rada Miejska w Blachowni 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

 

data 15 czerwca 2022 r. czas 18:35:17 - 18:35:29 

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła 

Podsumowanie Uchwała Nr 282/XLIX//2022 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej na rok 2022 została podjęta jednogłośnie.  

 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 14 100 % pula głosów 15 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 14 93.33 % 

WSTRZYMAŁO 

SIĘ 

0 0 % nieoddanych 

głosów 

1 6.67 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Bagmat Barbara ZA 

2 Bernat Małgorzata ZA 

3 Borek Tadeusz ZA 

4 Borycka Katarzyna ZA 

5 Czech Tomasz ZA 

6 Czerwik Krzysztof ZA 

7 Gajzner Ewelina ZA 

8 Hreczański Paweł ZA 

9 Kolman Renata ZA 

10 Kułakowski Marek ZA 

11 Rećko Tomasz ZA 
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12 Rogut Jacek nieobecny 

13 Szczepaniak Sebastian ZA 

14 Szkurłat Jerzy ZA 

15 Wącław Dariusz ZA 

Ad. 12.  

Wolne wnioski.    

Radna Renata Kolman prosiła o przekazywanie dokumentów na sesje i komisje w 

momencie ich ogłaszania, ponieważ pandemia się skończyła. Prosiła również, żeby 

dokumenty docierały wcześniej, żeby radni mieli czas się z tym zapoznać 

Przewodniczący Rady Miejskiej Paweł Hreczański odpowiedział, że dokumenty są 

zawsze wysyłane w formie elektronicznej na maila służbowo radnych i można je odebrać 

w Urzędzie i poinformował, że dokumenty będą dostarczane w formie papierowej. 

 

Radna Renata Kolman zapytała odnośnie hangaru, ponieważ Stowarzyszenie napisało 

pismo, na które odpowiedź była niejasna. Nie mogą się odbywać szkolenia, ponieważ są 

punkty, lokale z alkoholem. Jeżeli jest takie uzasadnienie to ktoś złamał prawo, bo hangar 

jest od 50 lat, kiedy na samym początku był tam sklepy i był punkt handlowy z alkoholem, 

czyli to nie jest uzasadnienie. 

Drugie pytanie czy punkt, który jest przygotowany po przeciwnej stronie 

zalewu jest wyremontowany? Radna stwierdziła, że na zdjęciach, które do niej dotarły jest 

to „stara buda” obłożona tylko na zewnątrz elewacją zewnętrzną, ale w środku jest nic 

zrobione, nie ma nabrzeża. Zapytała, co dalej będzie w tym temacie? 

Burmistrz Blachowni Sylwia Szymańska odpowiedziała, że Radna powołuje się na 

pismo Harcerskiego Międzyszkolnego Klubu Żeglarskiego 39r. W tym piśmie jest 

zupełnie, co innego napisane. Jest napisane, że po północnej stronie zalewu przygotowano 

odnowiony hangar, ale niebawem powstanie altana dla harcerzy wodniaków i sympatyków 

żeglarstwa. Przeniesiony będzie pomost pływający niezbędny do prowadzenia działalności 

wodnej. Teren zostanie ogrodzony zabezpieczone i monitorowany. Nieopodal obiektu 

znajdują się nowe toalety. To już jest stan aktualny natomiast nigdzie nie jest napisane, że 

to miejsce zostało przygotowane wręcz przeciwnie napisane jest, że „dołożę wszelkich 

starań, aby północna strona zalewu została dostosowana do potrzeb prowadzenia przez 

Państwa zajęć a nie, że jest dostosowana” i liczy na zaangażowanie klubu, żeby 

przedstawił swoje potrzeby, które można by było zrealizować. Zdjęcia, które nie wie, 

 

o których zdjęciach mówi Pani Radna, jeśli o tych, które znajdowały się na Facebooku. 

Radna przedstawiła zdjęcia P. Burmistrz, która stwierdziła, że obecnie inaczej to wygląda, 

że na pewno zdjęcia zostały zrobione wcześniej najprawdopodobniej podczas remontu.  

Przewodniczący Rady Paweł Hreczński powiedział, że najlepiej spotkać się sprawdzić, 

wejść do środka.  

Radna Renata Kolman powiedziała, że dla żeglarzy nie ma to większego znaczenia. 

Najważniejsze jest nabrzeże, które nie jest dostosowane do potrzeb żeglarzy. 

Przewodniczący Rady Paweł Hreczński powiedział, że w tej sprawie powinien być Pan 

Komandor, był na konsultacjach, które odbyły się w dniu 21 marca i nie zabrał głosu w tej 

sprawie. 

Burmistrz Blachowni Sylwia Szymańska poinformowała, że konsultowała możliwość 

prowadzenia szkółki żeglarskiej dla dzieci po północnej stronie Zalewu. Mamy wytyczne, 

które muszą być wykonane, czyli zjazd i odpowiednio przeniesiony pomost. Wytyczne 

zostaną wykonane w ciągi trzech tygodni. Prosiła Klubu Żeglarskiego 39r. o merytoryczną 
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rozmowę, o dyskusję, o wskazówki, o to żeby wskazali jak to ma wyglądać, żeby spełniało 

oczekiwania. Takich informacji ze strony Klubu do dnia dzisiejszego nie był.  

Rozmawiała z osobami, które prowadzą szkółkę żeglarską w Poraju i te osoby wskazały 

swoje sugestie, które zostaną zrealizowane w ciągu dwóch tygodni. Teren będzie 

ogrodzony dostosowany. Dzierżawcą terenu jest ZHP, które podpisało umowę dzierżawy. 

Przedstawione zdjęcia są nieaktualne i nie będzie się do nich odnosić. 

Radny Tomasz Rećko nawiązał do wypowiedzi Pani Burmistrz, jest radnym drugą 

kadencję na Komisji Budżetu nikt w tej sprawie się nie pojawił, ani nie zadzwonił, nikt nie 

walczył w budżecie obywatelskim o rzeczy dla żeglarzy. 

Radna Renata Kolman powiedziała, że do końca to nie jest tak. W 2018 roku zostało 

złożone pismo przez Klub, na które do tej pory nie otrzymała odpowiedzi. 

Radny Marek Kułakowski zapytał czy w tej kwestii strona do rozmowy jest Komenda 

Hufca ZHP Częstochowa? 

Burmistrz Blachowni Sylwia Szymańska poinformowała, że stanica po południowej 

części Zalewu, czyli Hangar jest własnością ZHP Hufca w Katowicach umowa w tej 

kwestii dawno wygasła i nikt nie zabiegał o jej podpisanie. Około 10 lat korzystano 

bezumownie. Wszelkie obecnie prowadzone rozmowy, uzgodnienia były prowadzone z 

przedstawicielami Hufca i też z przedstawicielami Hufca w Częstochowa została 

podpisana umowa na dzierżawę po północnej stronie zalewu, w której to umowie 

zapisano, jakie Gmina Blachownia deklaruje prace, które wykonała po tamtej stronie 

Zalewu. 

 

Mieszkaniec Gminy Blachownia zabrał głos w sprawie Ochotniczej Straży Pożarnej 

straży pożarnej budynku strażnicy. Powiedział między innymi, że leży mu na sercu to jak 

jest traktowana jednostka straży pożarnej, która wyjeżdża ponad 200 razy w roku do 

ratowania życia, zdrowi, majątku. Stwierdził, że w zeszłym roku powinna być zrobiona 

rewaloryzacja ekwiwalentu strażackiego przez Rade, co nie jest zrobione, nie jest to 

uchwalone w budżecie na ten rok. Każdemu strażakowi w Polsce a jest ich około 100 000 

przysługuje coś takiego jak ekwiwalent za czas opuszczony czy to w pracy, czy własnym 

domu.  

Radny Tomasz Rećko poinformował, że wcześniej mieli starą strażnice, nie było gdzie 

parkować obecnie maja nową strażnicę nowe maszyny, urządzenia. 

Mieszkaniec Gminy Blachownia powiedział, że ekwiwalent na dzień dzisiejszy mógłby 

wynosi 38 zł a nie 15. Dlatego składa wniosek, żeby radni wypełnili swoją powinność 

i zrewaloryzowali ekwiwalent strażacki dla Ochotniczych Straży Pożarnej. 

Burmistrz Blachowni Sylwia Szymańska poinformowała, ze termin podniesienia 

ekwiwalentu dla strażaków jest do 30 czerwca 2022 roku. Uchwała w jest przygotowana 

i obowiązek zostanie wypełniony. 

 

Ad. 13. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Paweł Hreczański w związku z wyczerpaniem porządku 

obrad XLIX Sesji Rady Miejskiej w Blachowni.    

 

Protokołowała  

Iwona Gawlik 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Blachowni 

 

        Paweł Hreczański 

 


